
 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 

KULTUURIKOMISJON  
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 

Rüki galerii                        13. august 2020 nr 1-10/20/31 

 

 

Algus kell 16.10, lõpp kell 16.50 

 
Koosolekut juhatas Marko Tiitus 

Protokollis Helena Tiivel 

Võtsid osa liikmed: Liis Aedmaa, Malle Allese, Peeter Allikoja, Agda Grahv, Vallo Kirs, 

Valli Pang, Veronika Raudsepp Linnupuu, Marko Tiitus 

Võttis osa asendusliige Margit Kirss (Valter Vaha asendusliige) 

Puudusid: Matti Looga, Riivo Neering, Ruth Vaar, Valter Vaha 

Koosolekul viibis: abilinnapea Janika Gedvil 
 
 

Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon kinnitab päevakorra.  

Hääletati: 
9 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 

 

PÄEVAKORD: 
1. Pädevuse delegeerimine (2020/275) 

2. Eesti Vabadussõjas langenute mälestussamba taastamine (2020/280)(2020/281) 

 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Pädevuse delegeerimine (2020/275) 
KUULATI: 
J. Gedvil andis ülevaate, milliste põhikooli- ja gümnaasiumiseaduse küsimuste lahendamine 

delegeerida Viljandi Linnavalitsusele.  

 

Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon toetab eelnõud. 

Hääletati: 
9 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõu „Pädevuse delegeerimine (2020/275)“.  

 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Eesti Vabadussõjas langenute mälestussamba taastamine (2020/280)(2020/281) 
KUULATI: 
Komisjoni esimees andis ülevaate mõlema eelnõu sisust.  



Tähelepanekud: 
P. Allikoja – tunduvad väga sarnased eelnõud.  

V. Raudsepp Linnupuu - sisuliselt on siiski erinevad, koalitsioon soovib mälestussamba taastada, 

SDE eelnõu annab võimaluse luua ka midagi uut.  
L. Aedmaa – põhiline vahe on selles, et üks otsustab, et taastada ja moodustada komisjon, teise 

eelnõu mõte on moodustada komisjon, mis töötaks kõik taastamisega seotud mõtted läbi.  

J. Gedvil – tuletan meelde, et aastal 2015 on volikogu juba vastu võtnud otsuse taastada esialgsel 

kujul vabadussammas. 

L. Aedmaa – miks ei ole vabadussammast keskväljaku planeeringusse sisse kavandatud?  

M. Tiitus – saan aru, et see jäi rahaliste võimaluste taha.  

M. Kirss – kas siin on ka variant, et kui raha samba taastamiseks ei ole, et siis ikkagi ei rajata seda 

sammast?  

M. Tiitus – siin eelnõudes me rahalistest vahenditest üldse ei räägigi, vaid räägime lähteülesandest.  

L. Aedmaa – kui 2015. aastast on otsus olemas, siis miks me hakkame uuesti otsustama, et 

taastame? 

J. Gedvil – hetkel on küsimus selles, et me hakkame moodustama või valima juhtgruppi, kes hakkab 

täitma seda otsust.  

V. Kirs – kas see 2015. aasta otsus on, et taastada esialgsel kujul või on otsus taastada?  

M. Tiitus – seletuskirjas on, et taastada algses asukohas algsel kujul.  

V. Raudsepp Linnupuu – on väga kahju, et meil ei ole siin Jaak Pihlakut oma vabadussamba 

ettekannet tegemas.  

L. Aedmaa – kas kultuurikomisjon saab esitada palve volikoguliige Pihlakule, et augustikuu 

volikogus esineda? 

J. Gedvil – muidugi, ta on oma ettekannet veel täiendanud ja minu arvates on see väga õige mõte.  

 

 

Koosoleku juhataja pani eelnõud konkureerivale hääletusele. 

Hääletati: 
SDE eelnõu- 4 poolthäält 

Koalitsiooni eelnõu– 5 poolthäält  

 
OTSUSTATI: 
Toetada koalitsiooni esitatud eelnõu „Viljandimaa Vabadussõjas langenute mälestussamba 

taastamine (2020/281)“.  

 
 
 

 

(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 

Marko Tiitus       Helena Tiivel 

koosoleku juhataja      protokollija 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
 
HARIDUSKOMISJONI 
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 

Viljandi raekoda        8. juuni 2020 nr 1-9/20/32 

 

Algus kell 15.00, lõpp kell 15.35 

 
Koosolekut juhatas Juhan-Mart Salumäe 

Protokollis Helena Tiivel 
Võtsid osa liikmed: Eero Järvekülg, Margit Kirss, Harri Künnapuu, Kalli Põld, Juhan-

Mart Salumäe, Kätly Soorm, Tonio Tamra 

Võttis osa asendusliige Liia Ardel (Anne Kaarmäe asendusliige) 

Puudusid: Tiit Jürmann, Marko Mägi, Anett Suits, Margit Suurmets 
Koosolekul viibis: abilinnapea Janika Gedvil 

 
 
Komisjon kinnitas päevakorra 

 

PÄEVAKORD: 
1. Pädevuse delegeerimine (2020/275) 

2. Muud küsimused 

 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Pädevuse delegeerimine (2020/275) 
KUULATI: 
J. Gedvil andis ülevaate eelnõust, mille eesmärk on üle vaadata ja kaasajastada põhikooli- ja 

gümnaasiumiseaduse (PGS) alusel linnavalitsuse pädevusse antud ülesanded. 

 
Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon toetab eelnõud. 

Hääletati: 
7 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõu „Pädevuse delegeerimine (2020/275)“.  
 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Muud küsimused  
KUULATI: 
E. Järvekülg- kevadisel projektihindamisel sai ka meie komisjon kriitikat, kus tekkis vastuolu 

eraldatavate summade proportsioonide ja keskmise hinde vahel. Kas linnavalitsusel on meile 

soovitusi, kuidas seda vastuolu vältida?  



 

M. Kirss saabus koosolekule 

 

J. Gedvil – mina saan aru, et vastuolu tekkis osalemise protsendis.  

J.-M. Salumäe – tuletan meelde, et järgmised hinded tuleb panna 9. septembriks ja seda juba uue 

korra järgi.   

T. Tamra – kui me hindame, siis me ei tohiks ega peaks arvesse võtma rahasummasid.  

M. Kirss – komisjoni liikmetele tuleb ikkagi südamele panna, et kohal olemine ja punktide andmine 

on vajalik, et ei juhtuks sellist olukorda nagu kevadel. 

J.-M. Salumäe – projektitoetuste korra muudatusi arutati rohkem eelarve- ja arengukomisjonis ja 

ootus oli, et 90% osaleks hindamisprotsessis, mis tähendab 10 inimest 12st. Sealt tekkis aga 

diskussioon, et võib tekkida rumal olukord, kus üksteise järel on komisjon otsustusvõimetu ja sellest 

tulenevalt sai see määr muudetud niimoodi, et vähemalt 50% oleks hinnanud, et menetlust saaks läbi 

viia. Kuni Spoku keskkond ei võimalda märkida erijuhte. Kui te ei hääleta enne 9. septembrit, siis te 

ei saa ka komisjonis koha peal hääletada. Koha peal saate hääletada vaid siis, kui olete oma hinde ka 

Spokus andnud. 9. septembriks hääletamisel palun ka nende aspektidega arvestada.  

M. Kirss – kuidas toimub hääletamine asendusliikmetega?  

J.-M. Salumäe – kui te teate, et te ei saa näiteks septembrikuu koosolekul osaleda, siis mõistlik oleks 

enne hindamisvooru teatada volikogu spetsialistile, et teid ei ole septembris ja teid asendab see 

inimene ja see inimene on siis nii hääletaja kui ka järgmisel koosolekul osaleja. Aga kindlasti palun 

varakult planeerida ja ette mõelda ning endale ka hindamiseks aega varuda.  

 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks.  
 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 

Juhan-Mart Salumäe      Helena Tiivel 

koosoleku juhataja      protokollija 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
 
EELARVE- JA ARENGUKOMISJONI JA KULTUURIKOMISJONI 
ÜHISKOOSOLEKU PROTOKOLL 
 

Sakala Keskus                           17. august 2020 nr 1-8/20/30 

nr 1-10/20/32 

 

 

Algus kell 17.30, lõpp kell 18.45 

 

Koosolekut juhatas Helmut Hallemaa  

Protokollis Helena Tiivel 

Võtsid osa eelarve- ja arengukomisjoni liikmed: Harri Juhani Aaltonen, Helmut Hallemaa, Rain 

Hüva, Margus Keerutaja, Juhan-Mart Salumäe, Innar Susi, Rein Suurkask, Tonio Tamra, Malle 

Vahtra 

Võttis osa asendusliige Maiko Markus (Jaak Alliku asendusliige) 

Puudusid: Jaak Allik, Peep Aru, Kadi Jaanson 

Võtsid osa kultuurikomisjoni liikmed: Agda Grahv, Veronika Raudsepp Linnupuu 
Puudusid: Liis Aedmaa, Malle Allese, Peeter Allikoja, Vallo Kirs, Matti Looga, Riivo Neering, 

Valli Pang, Marko Tiitus, Ruth Vaar, Valter Vaha 

Koosolekul viibisid: abilinnapea Janika Gedvil, Sakala Keskuse direktor Jaanus Kukk, haridus- ja 

kultuuriameti juhataja Jaak Raie, linnapea Madis Timpson 

Kutsutud: SA Tartu 2024 regionaalne koordinaator Annela Laaneots, SA Tartu 2024 finantsjuht 

Toomas Peterson 

 

 

PÄEVAKORD: 
Euroopa Kultuuripealinn Tartu 2024 

 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 

Euroopa Kultuuripealinn Tartu 2024 
KUULATI: 
J. Kukk – veidi vähem kui aasta aega tagasi sai Tartu mandaadi korraldada Euroopa Kultuuripealinn 

2024 koos 19 Lõuna-Eesti omavalitsusega, mille hulka kuulub ka Viljandi. Et see mandaat saada 

sõlmisid need 19 omavalitsust ja Tartu linn aprillis 2019 heatahtelepingu. Tänaseks on asjad nii 

kaugel, et need ideed ja mõtted, mis kirja said pandud on vaja teostada ja selleks, et need teostuksid 

on vaja teha järgmine samm. Selleks sammuks on kirjutada alla koostöölepe, mida hakatakse teile 

täna tutvustama ja see lepe võiks jõuda septembrikuu volikogu istungi päevakorda.  

 

A. Laaneots ja T. Peterson andsid ülevaate, mis on vahepeal toimunud seoses Tartu 2024 

korraldamisega ning tutvustasid edasist tegevuskava (lisatud protokollile).  



 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks.  

 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 

Helmut Hallemaa      Helena Tiivel 

koosoleku juhataja      protokollija 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
 
EELARVE- JA ARENGUKOMISJONI  
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 

Sakala Keskus                           17. august 2020 nr 1-8/20/31 

 

 

Algus kell 18.48 , lõpp kell 20.00 

 

Koosolekut juhatas Helmut Hallemaa  

Protokollis Helena Tiivel 

Võtsid osa liikmed: Harri Juhani Aaltonen, Helmut Hallemaa, Rain Hüva, Margus Keerutaja, 

Juhan-Mart Salumäe, Innar Susi, Rein Suurkask, Tonio Tamra, Malle Vahtra 

Võttis osa asendusliige Maiko Markus (Jaak Alliku asendusliige) 

Puudusid: Jaak Allik, Peep Aru, Kadi Jaanson 

Koosolekul viibisid: linnasekretär Ene Rink, linnapea Madis Timpson 

 

 

PÄEVAKORD: 
1. Linnavalitsuse töökorra muutmine ja täiendamine (2020/276) 

2. Viljandi linna andmekogude asutamise ja andmekogude põhimääruste kinnitamise volituse 

andmine (2020/277) 

3. Pädevuse delegeerimine sundvalduste seadmiseks (2020/279) 

4. Loa andmine varaliste kohustuste võtmiseks juhtumipõhise investeeringutoetuse kasutamiseks 

(2020/278) 

5. Viljandimaa Vabadussõjas langenute mälestussamba taastamine (2020/280)(2020/281) 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 

Linnavalitsuse töökorra muutmine ja täiendamine (2020/276) 
KUULATI: 
E. Rink tutvustas eelnõu, mille eesmärk täiendada linnavalitsuse töökorda selliselt, et oleks tagatud 

ja reguleeritud võimalus istungite läbiviimiseks kaugosalusega täies mahus või osaliselt. 

 

Ettepanekud/tähelepanekud: 
H. J. Aaltonen – teen ettepaneku täiendada teist lauset sõnaga „silmside“ järgmiselt: Kaugosalusega 

istungi võib läbi viia, kui linnavalitsuse istungil osalejale on tagatud võimalus eemal viibides 

reaalajas toimuva kahesuunalise silmside abil istungil osaleda.  

 

Koosoleku juhataja pani „silmside“ ettepaneku hääletusele. 

Hääletati: 
6 poolt, 5 erapooletut. 

Otsustati:  
Toetada muudatusettepanekut.  



 
J.-M. Salumäe – teen ettepaneku täiendada esimest lauset järgmiselt: Vajadusel „konsensuslikult 
linnavalitsuse liikmete nõusolekul“ võib linnavalitsuse istung toimuda täieliku või osalise 

kaugosalusega.  

 

Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon nõuab ettepaneku hääletust. Hääletust ei nõutud.  

 

Koosoleku juhataja pani eelnõu hääletusele. 

Hääletati: 
8 poolt, 1 vastu ja 2 erapooletut 

 

OTSUSTATI: 
1. Toetada eelnõu „Linnavalitsuse töökorra muutmine ja täiendamine (2020/276)“ koos tehtud 

muudatusettepanekutega.  

2. Komisjon teeb ettepaneku sõnastada § 2 lõige 1 järgmiselt: „Kaugosalusega istungi võib läbi viia, 

kui linnavalitsuse istungil osalejale on tagatud võimalus eemal viibides reaalajas toimuva 

kahesuunalise silmside abil istungil osaleda“.  

3. Komisjon teeb ettepaneku sõnastada § 2 lõige 1 järgmiselt: „Vajadusel kõikide linnavalitsuse 

liikmete nõusolekul võib linnavalitsuse istung toimuda täieliku või osalise kaugosalusega“. 

 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 

Viljandi linna andmekogude asutamise ja andmekogude põhimääruste kinnitamise volituse 
andmine (2020/277) 
KUULATI: 
E. Rink tutvustas eelnõu, mille eesmärk on volitada Viljandi Linnavalitsust korrastama 

andmekogude kasutamist, neid asutama ja kinnitama andmekogude põhimäärusi. 

 

Tähelepanek: 
Komisjoni esimees tegi ettepaneku muuta § 1 sõnade järjekorda järgmiselt: „Delegeerida Viljandi 

Linnavalitsusele ametiasutuste ja hallatavate asutuste ülesannete täitmisega seotud Viljandi linna 

andmekogude asutamine ja andmekogude põhimääruste kinnitamine“. 

 

Koosoleku juhataja küsis, kas keegi nõuab eelnõu hääletust. Hääletust ei nõutud. 

 

OTSUSTATI: 
1.Toetada eelnõu „Viljandi linna andmekogude asutamise ja andmekogude põhimääruste 

kinnitamise volituse andmine (2020/277)“ koos tehtud muudatusettepanekuga. 

2. Muuta § 1 sõnade järjekorda järgmiselt: „Delegeerida Viljandi Linnavalitsusele ametiasutuste ja 

hallatavate asutuste ülesannete täitmisega seotud Viljandi linna andmekogude asutamine ja 

andmekogude põhimääruste kinnitamine“. 

 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 

Pädevuse delegeerimine sundvalduste seadmiseks (2020/279) 
KUULATI: 
E. Rink tutvustas eelnõu, mille eesmärk delegeerida linnavalitsusele otsustamiseks sundvalduse 

seadmised kinnisasja avalikes huvides omandamise seaduse kohaselt. 

 

Koosoleku juhataja küsis, kas keegi nõuab eelnõu hääletus. Hääletust ei nõutud. 



 

OTSUSTATI: 
Toetada eelnõu „Pädevuse delegeerimine sundvalduste seadmiseks (2020/279)“. 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 

Loa andmine varaliste kohustuste võtmiseks juhtumipõhise investeeringutoetuse kasutamiseks 
(2020/278) 
KUULATI:  
M. Timpson tutvustas eelnõu, mille eesmärk on taotleda ja saada volikogult luba, et Vabariigi 

Valitsuse eraldatud juhtumipõhise investeeringutoetuse kaasabil rekonstrueerida Vaksali tänav 

lõigus Hariduse tänav - Köstri tänav ja Hiire tänav kogu ulatuses. 

 
Tähelepanekud:  
J.-M. Salumäe- kas on teada, mis mahus laiendatakse Hiire tänava parkimist ja kas see tänav läheb 

täringukivi või klompkivi alla? Palun Hiire tänava parkimine kriitiliselt üle vaadata.  

H. Hallemaa – täna on Hiire tänav eeskätt jalakäijate tänav, nüüd tuleb ta ka autode sõiduks, kuidas 

on plaanis lahendada jalakäijate liiklemine, kuidas hakkab sealt üle minema põhi jalakäijate trass 

Tallinna tänavalt üle Arkaadia aia randa ja kas need puud asendatakse uute puudega?  

M. Timpson – annan nendele küsimustele vastuse volikogu istungil.  

M. Vahtra – kas hotelliomanikuga on kaasfinantseerimise osas mingisugused kokkulepped tehtud? 

M. Timpson – hotelliomanikuga on suheldud sellel teemal, kuid midagi kindlat ei ole.  

 

Komisjoni esimees pani eelnõu hääletusele. 

Hääletati: 
11 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 

 

OTSUSTATI: 
Toetada eelnõu „Loa andmine varaliste kohustuste võtmiseks juhtumipõhise investeeringutoetuse 

kasutamiseks (2020/278)“. 

 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 5 
Viljandimaa Vabadussõjas langenute mälestussamba taastamine (2020/280)(2020/281) 
KUULATI: 
J.-M. Salumäe andis ülevaate eelnõust „Viljandimaa Eesti Vabadussõjas langenute mälestusmärgi 

rajamisega seotud küsimuste läbitöötamine (2020/280)“, mille eesmärk on moodustada ajutine 

komisjon Viljandimaa Eesti Vabadussõjas langenute mälestuse jäädvustamise ja mälestusmärgi 

taastamise küsimuste läbitöötamiseks.  

 

Komisjoni esimees pani eelnõu hääletusele. 

Hääletati: 
4 poolt, 6 vastu, 1 erapooletu  

 

KUULATI: 
H. Hallemaa andis ülevaate eelnõust „Viljandimaa Vabadussõjas langenute mälestussamba 

taastamine (2020/281)“, mille eesmärk on anda Viljandi linnavolikogu poolt selgesõnaline kinnitus, 

et Viljandimaa Vabadussõjas langenute mälestussammas Viljandi linnas taastatakse esialgsel kujul 

Vabaduse platsil. 

 

M. Markus lahkus komisjoni koosolekult. 



Hääletati:  
8 poolt, 1 erapooletu, 1 ei hääletanud  

 

OTSUSTATI: 
1. Mitte toetada eelnõu „Viljandimaa Eesti Vabadussõjas langenute mälestusmärgi rajamisega 

seotud küsimuste läbitöötamine (2020/280)“.  

2. Toetada eelnõu „Viljandimaa Vabadussõjas langenute mälestussamba taastamine (2020/281)“. 

 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 

Helmut Hallemaa      Helena Tiivel 

koosoleku juhataja      protokollija 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 

 

MAJANDUSKOMISJONI   
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 

Viljandi raekoda       18. august 2020 nr 1-11/20/30 

 

 

Algus kell 17.01, lõpp kell 17.30 

 
Koosolekut juhatas Marko Suvisild 

Protokollis Helena Tiivel 

Võtsid osa liikmed: Aivar Kaljusaar, Urmas Suik, Marko Suvisild, Sirli Tallo, Valli Veigel 

Võttis osa asendusliige: Viktor Naanuri (Taavi Kerneri asendusliige)  

Võtsid osa elektrooniliselt (e-post): Allan Praats, Rein Suurkask 

Puudusid: Tõnu Juul, Taavi Kerner, Maiko Markus, Vello Raja, Tõnis Tiit 

Koosolekul viibisid: linnasekretär Ene Rink, linnapea Madis Timpson 

 

 

PÄEVAKORD: 
1. Pädevuse delegeerimine sundvalduste seadmiseks (2020/279) 

2. Loa andmine varaliste kohustuste võtmiseks hankelepingute finantseerimiseks (2020/274) 

3. Loa andmine varaliste kohustuste võtmiseks juhtumipõhise investeeringutoetuse kasutamiseks 

(2020/278) 

 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Pädevuse delegeerimine sundvalduste seadmiseks  (2020/279) 
KUULATI: 
E. Rink tutvustas eelnõu, mille eesmärk on delegeerida linnavalitsusele otsustamiseks sundvalduse 

seadmised kinnisasja avalikes huvides omandamise seaduse kohaselt.  

  

Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon toetab eelnõu. Komisjon toetas eelnõu. 

 

OTSUSTATI: 
Toetada eelnõu „Pädevuse delegeerimine sundvalduste seadmiseks (2020/279)“. 

 

 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Loa andmine varaliste kohustuste võtmiseks hankelepingute finantseerimiseks (2020/274) 
KUULATI: 
M. Timpson tutvustas eelnõu, mille eesmärk on sõlmida hankelepingud dekoratiivhaljastuse 

hoolduseks 2021-2023, lossipargi hoolduskava 2022-2031 koostamiseks ja mõttetarga pargi puude 

hoolduseks.  



 

Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon toetab eelnõu. Komisjon toetas eelnõu. 

  

OTSUSTATI: 
Toetada eelnõu „Loa andmine varaliste kohustuste võtmiseks hankelepingute finantseerimiseks 

(2020/274)“.  

 

 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Loa andmine varaliste kohustuste võtmiseks juhtumipõhise investeeringutoetuse kasutamiseks 
(2020/278) 
KUULATI: 
M. Timpson tutvustas eelnõu, mille eesmärk on taotleda ja saada volikogult luba, et Vabariigi 

Valitsuse eraldatud juhtumipõhise investeeringutoetuse kaasabil rekonstrueerida Vaksali tänav 

lõigus Hariduse tänav- Köstri tänav ja Hiire tänav kogu ulatuses.  

 

 

Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon toetab eelnõu. Komisjon toetas eelnõu. 

 

OTSUSTATI: 
Toetada eelnõu „Loa andmine varaliste kohustuste võtmiseks juhtumipõhise investeeringutoetuse 

kasutamiseks (2020/278)“. 

  

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)    (allkirjastatud digitaalselt) 

Marko Suvisild          Helena Tiivel 

koosoleku juhataja     protokollija 



 

 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
 
REVISJONIKOMISJONI  
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi raekoda 19. august 2020 nr 1-12/20/30 

 

 

Algus kell 13.00, lõpp kell 13.20 

 

Koosolekut juhatas Juhan-Mart Salumäe 

Protokollis Helena Tiivel 

Võtsid osa liikmed: Priit Kaup, Jaak Pihlak, Juhan-Mart Salumäe 

Puudusid: Tiit Jürmann, Kaido Kivisild 
Koosolekul viibisid: sisekontrolör Liivia Kruusmägi, linnapea Madis Timpson 

 

 

PÄEVAKORD: 
2020. a. eelarve täitmise ülevaade 

 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 

2020. a. eelarve täitmise ülevaade  
KUULATI: 
M. Timpson andis ülevaate 2020. aasta eelarve täitmisest. Lisatud M. Aaso kirjalik ülevaade 

(Lisa 1).  

 

Tähelepanekud:  
J.-M. Salumäe – küsimusi tekkis kindlate ridadega, esiteks linnavalitsuse hoonete muud 

majandamiskulud. 

L. Kruusmägi – mulle tundub, et siin võib olla tegu näpuveaga.   

J.-M. Salumäe – teiseks tekkis küsimus Vabaduse plats 6 ja Linnu 4 reaga, kas mingi tegevus 

läks kallimaks või mis siin taga võib olla? Kolmandaks paistis silma linna muud sõidukite kulud 

(parkimine jm) rida.  

M. Timpson – volikoguks annan vastuse tekkinud küsimustele.  

 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks.  

 

 
 

(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 

Juhan-Mart Salumäe      Helena Tiivel 

koosoleku juhataja      protokollija 



Viljandi linna eelarve täitmisest revisjonikomisjonile 19.08.2020 

Viljandi linna eelarve on tekkepõhine ja seepärast selguvad täitmise andmed umbes kuuajalise nihkega. 

Riigile peame eelarve täitmise kohta esitama kvartaalseid aruandeid ja viimati tegime seda 30.06.2020 seisuga. 

Juuli ehk selle aasta 7 kuu kohta teeme kokkuvõtted 25. augustil. 

Linna veebilehel on pidevalt uuenev eelarve info ja täitmise andmed. http://www.viljandi.ee/eelarve2020 

Revisjonikomisjonile on juba esitatud 6 kuu eelarvearuanne, veebilehel asub see: 

http://www.viljandi.ee/documents/36926/24714945/Eelarve+t%C3%A4itmine+30.06.2020.pdf/69fd227e-

ad6b-4289-99da-3dc1f8337b7d. 

Eelarveandmikust nähtub, et põhitegevuse tuludest oli 6 kuuga täidetud 50,9% ja põhitegevuse kuludest tehtud 

44,6%. Seega oli lisaeelarvega tehtud tulubaasi kärbe asjakohane. 

Investeeringute osas on suured projektid veel pooleli, kuludest rohkem kui pool veel tegemata-välja maksmata. 

Saadavad toetused investeeringute jaoks on meil arvel esialgu ettemaksuna ning tuluks tõstame need peale 

rahastajapoolset tööde akteerimist. 

Laenu pole linn sel aastal veel välja võtnud, teeme seda tõenäoliselt oktoobris-novembris, kindlasti kaalume, 

kas kogu eelarves kajastatud summat on vaja. 

30.06.2020 oli linnakassas 5,6 miljonit eurot, seda paljuski tänu investeeringutoetustele, mis juba ettemaksuna 

üle kantud on. 

2020. a eelarve lehel on leitavad ka  

 Viljandi Linnavalitsuse konsolideerimisgrupi 2020. aasta aruanded saldoandmike infosüsteemis ning  

igal keskööl uuendaavate andmetega: 

 Eelarve avalik vaade: Hallatavad asutused ja 

 Eelarve avalik vaade: Linnavalitsuse struktuuriüksused 

Tulumaksu laekumise kohta on teada juuni andmed, juuli omad saame loodetavasti volikogu ajaks. 

Lisaeelarvega uuendatud prognoosi kohaselt oli juunikuuks prognoositud 1 157 000 eurot, tuli 35 272 eurot 

rohkem ehk 1 192 272 eurot. Tegeliku ja prognoosi vahe oli: +3,05%.  

Tehtud kärbe on viimasel kahel kuul paika pidanud. Lisaeelarvega koos on tulumaksu prognoos nüüd selline, 

et 4 esimest kuud võrdsustasime prognoosi tegeliku laekumisega ja edasi on maist detsembrini igakuine 

vähenemine võrreldes algse eelarvega keskmiselt 13%. 

Võrreldes 2019. aasta 6 kuuga on 2020. a lisaeelarvega erinevus +1,14% ehk +78 814 eurot. Võrreldes eelmise 

aastaga on seega veel väike pluss, kuigi mai ja juuni on võrdluses kumbki juba u 20 tuhat väiksemad kui 

eelmisel aastal. 

Tulumaksu kohta on veebilehele lisatud tabel, samuti on graafikute alamenüüs leitavad elanike arvu ja töötute 

andmed: http://www.viljandi.ee/graafikud 

Ka reservfondi kohta on linna veebilehel ajakohane info: 

http://www.viljandi.ee/documents/36926/28386806/2020._a_reservide_kasutamine_seisuga+13.08.2020.pdf

/93e86f32-9219-478c-a3dc-37f09e386076 

Lugupidamisega 

Marika Aaso 

rahandusameti juhataja 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
 
SOTSIAALKOMISJONI  
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi raekoda       19. august 2020 nr 1-13/20/30 
 
 
Algus kell 16.00, lõpp kell 16.45 
 
Koosolekut juhatas Heiki Raudla 
Protokollis Helena Tiivel 
Võtsid osa liikmed: Mare Hõbemäe, Erika Kiviloo, Jana Pähklemäe, Peep Raju, Heiki Raudla, 
Veronika Raudsepp Linnupuu, Triinu Rõigas, Sirje Taalmaa 
Võtsid osa asendusliikmed: Helmen Kütt (Ülle Lumi asendusliige), Hiie Silm (Ruth Sepp 
asendusliige) 
Puudusid: Itta Arak, Tiit Jürmann, Ülle Lumi, Ruth Sepp 
Koosolekul viibis: abilinnapea Janika Gedvil 
 
 
PÄEVAKORD: 
1. Pädevuse delegeerimine (2020/275) 
2. Linnavalitsuse info (suvised tegevused) 
3. Varia 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Pädevuse delegeerimine (2020/275) 
KUULATI: 
J. Gedvil andis ülevaate eelnõust, mille eesmärk on üle vaadata ja kaasajastada põhikooli- ja 
gümnaasiumiseaduse (PGS) alusel linnavalitsuse pädevusse antud ülesanded. 
 
Koosoleku juhataja küsis, kas keegi nõuab eelnõu hääletust. Hääletust ei nõutud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõu „Pädevuse delegeerimine (2020/275)“ 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Linnavalitsuse info (suvised tegevused) 
KUULATI: 
J. Gedvil -  on olnud rahulik suvepuhkuste aeg, mida saaks numbriliselt märkida on see, et 
koduteenuseid on soovinud 13 inimest rohkem.  
P. Raju – kuidas peaksime suhtuma ja mis järeldusi tegema siseauditist.  



J. Gedvil – sotsiaalkomisjonile heideti ette seda, et on aktiivsed inimesed, kes kirjutavad projekte ja 
on samas ka komisjoni liikmed, et kui keegi tunneb, et on seotud mõne projektiga, siis tuleb sellest 
teada anda.  
H. Kütt – projektitoetuste teemal, kui on teada, et tuleb hindamine ja kui põhiliige ei saa seotuse 
tõttu hinnata, siis võiks anda kohe asendusliikmele võimaluse. Põhiliige teatab varakult, et ta on 
seotud ja hindamisõigus tuleb asendusliikmele.   
E. Kiviloo – kas siseaudiitor ei peaks andma tagasisidet selle kohta, kas ta midagi leidis või ei 
leidnud? Hetkel jäi teadmata, kas ma olen midagi õigesti või valesti teinud.  
H. Raudla – tagasiside andmine võiks lausa hea tava olla.  
 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks.  
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Varia 
KUULATI: 
H. Raudla - eelmisel koosolekul juunis leppisime kokku, et külastame septembris mõnda asutust. 
Kas on ettepanekuid?  
J. Gedvil -  teen ettepaneku külastada Päevakeskust. 
H. Kütt - uus Mängupesa lasteaed võiks sotsiaalkomisjoni liikmetele rohkem huvi pakkuda. Oru tn 8 
on uus rehabilitatsioonikeskus, nad võiks tulla meile ka oma tegevusest rääkima, aga seda juba 
oktoobris või hiljem.  
 
OTSUSTATI: 
Järgmine koosolek toimub 16. september Mängupesa lasteaias.  
 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Heiki Raudla       Helena Tiivel 
koosoleku juhataja      protokollija 



 

 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 

 

EESTSEISUSE ELEKTROONILISE  
KOOSOLEKU PROTOKOLL   
 

Viljandi       21. august 2020  nr 1-6/20/32 

  

 

Algus 14.08.2020 kell 14.20, lõpp 21.08.2020 kell 12.00 

        

Koosolekut juhatas Helir-Valdor Seeder 
Protokollis Helena Tiivel 

Võtsid osa liikmed: Harri Juhani Aaltonen, Peep Aru, Helmut Hallemaa, Risto Kaljurand, Heiki 

Raudla, Juhan-Mart Salumäe, Helir-Valdor Seeder, Marko Tiitus 

Ei osalenud: Tõnu Juul, Tiit Jürmann, Priit Kaup, Rein Suurkask 

 
 
ARUTAMISEKS ESITATUD PÄEVAKORD: 
27. augusti 2020. aasta volikogu XVI koosseisu kolmekümne kolmanda istungi päevakorra 
projekti kooskõlastamine 

 

Eriarvamusi, parandus- ja muudatusettepanekuid päevakorra osas ei laekunud. 

 

OTSUSTATI:  
Kinnitada päevakorra projekt (lisatud protokollile). 

 

 

 
(allkirjastatud digitaalselt)    (allkirjastatud digitaalselt) 

Helir-Valdor Seeder     Helena Tiivel 

koosoleku juhataja     protokollija  



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
 
SEENIORITE NÕUKOJA 
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 

Viljandi raekoda       21. august 2020 nr 1-16/20/1-4 

 

 

Algus kell 14.00, lõpp kell 15.00 

 

Koosolekut juhatas: Priit Kaup 

Protokollis: Lea Saareoks 

Võtsid osa liikmed: Ene Juurik, Priit Kaup, Erika Kiviloo, Agu Lall, Helmen Kütt, Aino Laansoo, 

Mare Mihkelson, Hillar Saar, Lea Saareoks, Jaak Värnik 

Puudus Harry Erm, Uno Lüüs, Valli Veigel 

Koosolekul viibis: Jaak Pihlak  

 

 

PÄEVAKORD:  
1. Vabadussõja ausamba rajamiseks volikogule esitatavad eelnõud 

2. Muud esilekerkivad küsimused 

 

Koosoleku juhataja Priit Kaup õnnitles Helmen Kütti, Aino Laansood ja Lea Saareoksa sünnipäeva 

puhul ja andis teada, et pikemat aega puudunud Harry Erm on haige. 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Vabadussõja ausamba rajamise volikogule esitatud eelnõud  
KUULATI: 
Põhjaliku ülevaate asjade käigust andis Viljandi muuseumi direktor Jaak Pihlak. 

 

OTSUSTATI: 
Arutelude käigus leiti, et eelnõude koostajad lepiksid kokku ühise eelnõu koostamise osas. Sellega 

oleks ometi ükskord tagatud edasiminek seoses ausamba rajamisega. Seeniorite Nõukoja liikmete 

üksmeelne otsus on rajada ausammas esialgses kohas ja esialgsel kujul. Koosolekul osalejad olid 

kõik sellise otsuse poolt. 

 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 

Muud esile kerkinud küsimused 

KUULATI: 
E. Juurik soovib selgitust Represseeritute mälestusmärgi ümberpaigutamise osas. Selle võiks 

avaldada kohalikus ajalehes.  

L. Saareoks tõi välja puudused uute bussiootepaviljonide osas. Miks on katus ja tagasein klaasist, 

see ei sobi busse ootavatele inimestele, eriti kui paistab päike. 



Millal saab lahenduse Toome tänava nurk (puudub valgustus, teeäär on parkivaid autosid täis, neist 

on raske mööduda siis, kui vastu tuleb mõni auto, sest puudub kõnnitee). 

 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 

Priit Kaup       Lea Saareoks 

koosoleku juhataja      protokollija 



 

ELEKTROONILISE KOOSOLEKU PROTOKOLL                  26. august 2020 1-15/20/7 
  
Koosolekut juhatas: Ursula Ilves 
Protokollis: Ursula Ilves 
Kohal olid: Emma Kruusmäe, Lisete Hiiesalu, Rosette Liis Uus, Ursula Ilves, Kristiina Uus, 
Birgit Sitska, Karl Kristofer Alp, Tarvo Madsen, Toomas Erik Anijärv, Risto Kaljurand, 
Andra Aavik, Erki Laanemäe, Triinu Orav, Madis Järve. 
Puudusid: Carmen-Mary Roosimägi, Berit Sarap, Marii Ingriin Saaremäe, Eeva Vitsut, 
Silver Tõnisson, Emma Sepp, Karol Lota Kinsi, Herta Soro, Grete Roostik.  
 
KOOSOLEKU PÄEVAKORD: 
1) VNV48 
2) Eesti Noorteühenduste Liidu projekt “Noorelt noorele- osalusest laiemalt” ja Viljandimaa 
Osaluskohviku korraldamine 
3) Uue koosseisu valimised 
4) Seisukoha võtmine Viljandi Vabadussõjas langenute mälestussambaga seotud küsimustes 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
VNV 48 
 
Viljandi Noortevolikogu projektifondi sündmus VNV48 toimub 9.-11. oktoobril.  
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Eesti Noorteühenduste Liidu projekt “Noorelt noorele- osalusest laiemalt” ja 
Viljandimaa Osaluskohviku korraldamine 
 
Eesti Noorteühenduste Liit (ENL) on korraldamas projekti “Noorelt noorele - osalusest 
laiemalt”, mille üheks osaks on osaluskohvikud üle Eesti. Juhatuse arutelu järel andsime 
ENL-le teada, et oleme projekti tegevustest huvitatud ning lähiajal võtavad juhatuse liikmed 
osa projekti tutvustavast Zoomi koosolekust.  
 



PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Uus koosseis 
 
Sügisel lõppevad noortevolikogu 2018/2020 koosseisu mandaadid. Septembriks paneme 
paika selle, millal ja kuidas toimub vabaliikmeks kandideerimine.  
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 
Seisukoha võtmine Viljandi Vabadussõjas langenute mälestussambaga seotud 
küsimustes 
 
Noortevolikogule suunati linnavolikogu eelnõu 2020/280 “Viljandimaa Vabadussõjas 
langenute mälestussamba taastamine”.  
 
OTSUSTATI: Toetada noortevolikogule suunatud eelnõud olles seisukohal, et 
mälestussammas tuleks taastada võimalikult originaali sarnaselt. 
 
  

 
 
 
 

(allkirjastatud digitaalselt) 
Ursula Ilves 

Koosoleku juhataja  
 

(allkirjastatud digitaalselt)  
Ursula Ilves 
Protokollija 

 
 


